
Bestyrelsen for Børnehuset Ådalen og Ådalsskolen 

Referat fra bestyrelsesmøde onsdag d. 23.1.2019 kl. 18-21 

Deltagere: Jesper Kaasen Skovdal, Bjarke Jensen, Susanne Jakobsen, Birgit Vinther Høgfeldt, Hanne Holstein 
Ipsen, Carl Høj Laursen, Rubi Frahm, Jakob Hansen, René Hedegaard Nielsen (supp.), Tanja Vinther (medarb.), 
Mette Bach (medarb.), Rikke Jensen (medarb.), Torbjørn (elevrep.), Alexander (elevrep), Carsten Bonde Bräuner, 
Maibritt Vestergaard, Morten Borup 
Afbud: Mette, Rikke, Jakob, Susanne, René 
Mødested: Ådalsskolen, personalestuen 

Rundvisning på skolen: Vi mødes på skolens kontor kl. 17.00 

Det forventes, at man har spist hjemmefra, men i løbet af mødet vil der blive serveret lidt kage.  

Dagsorden 
Ordstyrer:  
Pkt. 1 Underskrive referat.   5 min. 

Pkt. 2 Godkendelse af dagsorden.  godkendt B 5 min. 

Pkt. 3 Siden sidst fra børnehus og 
skolen. 

Personalenyt:  
SHR (Sussie), er ansat i et vikariat for Jette. Indtil nu har 
Camilla været der, men hun er nu på barsel. 
Buntharik, pædagogisk assistent, skal være her i praktik i 
SFO indtil Juli. Solveig har været ansat på skolen i mange år 
som rengøringsassistent. Hun stopper inden vinterferien, 
hvor hun går på pension. 
 
Udfasning af specialklasser:  
Udløber med dette skoleår. Vi skal være 4 fastansatte 
mindre efter sommerferien. De har fået besked i dag. Der er 
en kommunal omplaceringsrunde, men det ser ud til, at der 
samlet i kommunen er flere, der skal afskediges, end der er 
stillinger.  
 
Årshjul for børnehuset:  
De nye styrkede læreplaner gør, at årshjulet kommer til at se 
lidt anderledes ud fremover. Læreplanstemaerne har 
tidligere været fordelt over året. Nu skal børnene 
præsenteres for alle 6 læreplanstemaer i løbet af dagen. 
Carsten gennemgår årshjulet. 
Temaet ”Børnene bestemmer” er nyt og handler om at følge 
børnenes nysgerrighed. Det er vigtigt, at børnenes 
perspektiv inddrages hele tiden i vores arbejde. 
 
Antimobbestrategi: 
I december arbejdede skolen med input til 
antimobbestrategien, og d. 16.1. arbejdedes der med den i 
børnehuset. Det tages op i bestyrelsen igen, når 
sammenskrivningen er på plads. 
 
Årsmøde for Skole & Forældre:  
Bjarke deltog i årsmødet. Elevdemokrati var 
superspændende. Meget inspirerende. Vigtigt at se 
elevrådet som ligeværdige samarbejdspartnere. Jo mere 
ansvar de får, jo mere tager de ansvar.  
Digital mobning: ok interessant, men ikke noget nyt. 
Generelt var oplæggene virkelig gode.  
 
Rasmus Edelbert blev valgt som formand. Han har lang 
bestyrelseserfaring – og fra Skole & Forældre.  
 

O 25 min. 
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Fremtidens læringsmiljøer: 
Et forløb vi er i gang med, hvor vi skal finde et 
rådighedsbeløb til politikerne på skole- og 
dagtilbudsområdet. Der skal findes 30 mio. kr.  
Bjarke har været til fokusgruppeinterview  med medlemmer 
fra Molsskolen, Rønde og Mørke. 
 
Det er svært at se muligheder for at spare endnu mere. 
SFR funktionen blev rost. 
1:1 løsningen med iPads kunne være noget man kunne se 
på. 
 
De vil indkalde til flere interviews, og der skal ligge et oplæg 
klar til sommer. 
 
DGI i SFO og yoga i børnehuset: 
Vi har tidligere brugt massage i forhold til børnene. Vi havde 
et ønske om at udvide vores repertoire. For SFO´en er det 
en recertificering. Vi fik gode redskaber til, hvordan man kan 
hjælpe børnene med at grounde. 
 
Indspark: En mor i børnehuset er yogainstruktør. Hun har 
tidligere talt om at oprette barn/forældre yoga. Hende kunne 
man måske tænke ind i noget. 
 
Gymnastikredskaberne er mere tilgængelige. Carl vil gerne 
introducere, så skal børnehuset selv lave en aftale med 
Ernst (hallen).  
 
Kompetenceløft – ”de styrkede læreplaner”:  
Syddjurs kommune har søgt socialstyrelsen om 1,1 mio. kr. 
til et kompetenceløft til 5 pædagoger og faglige ledelse. 
 
Gratis morgenmad:  
Vi har haft morgenmadsordning til eleverne, der kommer 
med den første bus. Det bliver nu gratis for eleverne. Det er 
ikke et alternativ til SFO, og derfor er det kun for 
busbørnene. Kl.7.25-7.55.  

Pkt. 4 Nyt fra elevrådet 
 

Er ikke mødt op. De var savnede 
 

O 10 min. 

Pkt. 5 Evaluering af skolens 
Facebookside. Se bilag vedr. 
retningslinjer og 
mediestrategi. 

Vi har haft vores facebookside siden nov.´17. 
Hvordan fungerer den? Og hvilke etiske dilemmaer er 
væsentlige at drøfte? 
 
Lever den op til vores mål om at komme bredere ud og vise 
et mere levende billede af skolen?  
 
Facebook er et tilvalg, ikke en forpligtelse for nogen. 
Der bliver ikke informeret om ting, som bør stå på Intra. 
Det er rigtig fint det der kommer på. En lille tekst som 
beskriver situationen, er godt. Gerne få billeder. Men også 
dejligt, der er liv. 
Nogle af de billeder, der ligger på siden minder mere om 
portrætfotos end situationsbilleder. Det bør være en 
opmærksomhed. 
Hvad er formålet? Drøftelse blandt personalet. 
Det er et stort ansvar som administrator. Det kan gøre, at 
medarbejderne ikke har lyst til opgaven.  
 

D
/
B 

25 min. 
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Vi evaluerer igen om 6 måneder. 
Pkt. 6 Liv i Ådalen. Herunder også 

ansøgning om cykelstier og 
brug af skoleskoven. 

Hanne har talt med stigruppen om de vil være underskrivere 
på cykelstibrevet. Det vil de gerne. De kan kvalificere 
arbejdet. 
Morten fortæller, at Kim Lykke Jensen skal mødes med 
kommunens folk på fredag. De skal drøfte linjeføring på 
strækningen Skørring - Karlby, så hvis vi have indflydelse, er 
det være ved at være tid. 
 
Skoleskoven. Hanne har ikke fået fat i Tommy. 

O
/
D 

10 min. 

Pause 15 min. 

Pkt. 7 Princip for brug af digitale 
medier og digitalt udstyr. 
Se bilag, udkast fra Jesper og 
Jakob. 
Bestyrelsens gode råd 
revideres. Se bilag 

Princippet udskydes til næste møde.  
 
Bestyrelsens gode råd er blevet revideret med enkelte 
rettelser. Lægges på hjemmesiden og sendes ud på 
ForældreIntra. 

D 25 min. 

Pkt. 8 Princip for skoleårets 
planlægning. Kommentarer 
fra arbejdsdøgnet: ”Princip for 
skemalægning og 
Fagfordeling skal revideres og 
sammenskrives i ét princip for 
skoleårets planlægning.” 
Indledende drøftelse af 
indhold og nedsættelse af 
arbejdsgruppe. 
Se bilag (de to hidtidige 
principper). 

Ledelsen kommer med et udkast til en sammenskrivning til 
principper for skoleårets planlægning til næste møde. 
 

 Bevægelse i undervisningen 

 Understøttende undervisning - hensigt om søge 
dispensation, når det kan lade sig gøre. 

 
Indspark:  
kunne vi høre præsten om, hvordan de synes 
konfirmationsforberedelse fungerer? Jesper kontakter Anne 
Sofie. 

D 15 min. 

Pkt. 9 Regnskab 2018 og budget 
2019 for børnehus, SFO og 
skole. 
Se bilag over 
undervisningsmidler købt i 
2018. 

Vi tager budgettet for skolen på igen, når Morten har fået 
dykket ned i det og kan konkretisere det yderligere. 
 
Når lærerne får nej til undervisningsmaterialer eller 
abonnementer skrives det ned. 
 
Skolen kommer tilsyneladende ud med et overskud på 
68.000 kr. fra 2018. Regnskabet er dog ikke endeligt 
afsluttet.  
Samlet budget for skole, SFO og børnehus på ca. 31,5 mio. 
kr. 
 
I SFO´en er der et overskud på 36.000 kr. som overføres til 
næste år. Elevrådet har ønsket en vippe til 15.000 kr. den er 
indkøbt og bliver sat op på SFO´ens legeplads. 
Vi har fald i børnetallet i SFO. Der er tilmeldt 88 børn i 
SFO’en pt. Det skyldes primært, at de ældste børn sidste år 
var næsten dobbelt så mange, som dem der er startet i år. 
 
I børnehuset er der et overskud på 150.000 kr. Vi har 
udvidet vuggestuelokalerne. Der er også et par 
tidsbegrænsede stillinger, som skal have udbetalt ferie, når 
de stopper til april. 
 
Lange opsigelsesfrister kan betyde en ekstra udgift, fordi 
man skal udbetale løn/ferie længere tid end de er her, eller 
at der skal udbetales godtgørelse. 
 

O
/
D 

15 min. 

Pkt. 10 Indkomne sager til 
bestyrelsen. 

Ingen indkomne sager O 10 min. 
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Pkt. 11 Punkter til kommende 
møder. 

SFO 
Antimobbestrategi 
Facebook(tages op halvårligt) 
Sprogvurdering 
Trivselsmåling 
Fremtidens kompetencer, praksiseksempler, besøg 
Sammenlægning af børnehus og skole (opfølgning) 
UV ministeriet: Forsøg med de Frie skoler (Kunne det være 
noget for os?) 
Budget 
Princip for skoleårets planlægning og brug af digitale medier. 

B 5 min. 

Pkt. 12 Evt.   5 min. 

O: orientering 
D: drøftelse 
B: beslutning 

 

 


